



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu
REPUBLICQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°003 – 15 FEVRIER 2020

SITUATION SECURITAIRE

Au début du mois de février, la ville de Bukavu a enregistré trois morts et onze blessés graves à l'espace de trois jours sur avenue Muhungu au quartier Ndendere et Majengo au quartier Nkafu suite aux attaques par des hommes armés. Un corps sans vie a été retrouvé au bord du lac Kivu et un autre dans un caniveau sur avenue Ruvumba au quartier Kajangu. Les causes de ces décès n'ont pas été élucidées. La Société civile a rapporté ce 14 février qu'un corps sans vie et présentant des signes de viol d'une fillette enlevée sur avenue Rukumbuka (Kadutu) a été retrouvé sans vie non loin de son domicile. A Kalehe, une personne a été fusillée par des bandits armés quelques jours après la reddition du chef milicien Kenge Kalume. A Nyango en territoire d'Uvira, deux personnes ont été surprises au champ et enlevées par des hommes armés.

SITUATION SANITAIRE

A Bukavu, aucun cas des maladies à virus Ebola et coronavirus n'a été signalé.

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

N°003 – 15 FEBRUARY 2020

SECURITY STATUS

In early February, Bukavu recorded three deaths and eleven seriously injured people over the course of three days on Muhungu Avenue in Ndendere district and Majengo in Nkafu district following attacks by armed men.

A lifeless body was found at the shore of Lake Kivu and another in a gutter on Ruvumba Avenue in Kajangu district. The causes of these deaths have not been elucidated. The Civil society (NGO) has reported on 14 February that a lifeless body of a kidnapped little girl with signs of rape was found in Rukumbuka (Kadutu) in the victim's neighborhood. In Kalehe, a person was shot by armed bandits a few days after the surrender of militia leader Kenge Kalume.

In Nyango, Uvira territory, two people were kidnapped by armed men.

HEALTH STATUS

In Bukavu, no case of Ebola and coronavirus diseases has been reported.

Population of Bukavu: 870 954 inhabitants (2016)

Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E

Kalehe 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu)

Uvira 3°22'21" S and 29°08'41"E (131 km from Bukavu)

CITY OF BUKAVU STATUS (31 January to 15 February 2020)

Menace	Status	Vulnerability
Security		
Armed robbery	2 cases	
Killing	6 cases	
People injured by shot	11 cases	
Health		
Ebola	0 case	
Coronavirus	0 case	
Others		
Killing by landslides	0 case	

■	Large/Likely
■	Moderate/Possible
■	Limited/Unlikely
■	None



Mitigation method:

Security: be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow the WHO's and Ministry of Health prevention measures.